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Protokół Nr 9/XXV/2012 
 

z XXV sesji zwyczajnej Rady Gminy w Boronowie, która odbyła się w dniu 26 września 
2012r. w sali widowiskowej Gminnego Ośrodka Kultury w Boronowie w godz. 16.00 –19.40. 
 
Ad. 1 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Czyż otworzył sesję stwierdzając prawomocność 
obrad, gdyż na stan 15 radnych w posiedzeniu uczestniczyło 12 radnych. Dwóch radnych 
nieobecnych usprawiedliwionych: radny Marian Ślęzok oraz  radny Paweł Sukiennik.  
Ponadto w sesji udział wzięli: 
Wójt Gminy – Rufin Majchrzyk 
Sekretarz Gminy- Szymon Żyłka 
Skarbnik Gminy- Małgorzata Cyl 
Radca Prawny – Mirosława Sulewska 
Dyrektor GOK – Bogusława Leśniowska 
Kierownik GOPS – Irena Sitek 
oraz mieszkańcy 
 
 
Ad. 2 
Rada Gminy 12 głosami za (jednogłośnie) przyjęła następujący porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu nr 7/XXIII/2012 z sesji Rady Gminy z dnia 10 lipca 2012 r. 
4. Przyjęcie protokołu nr 8/XXIV/2012 z sesji Rady Gminy z dnia 16 sierpnia 2012r.  
5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach radnych podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym. 
6. Informacje z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu zagospodarowania przestrzennego 

obejmującego teren miejscowości Boronów w Gminie Boronów.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu zagospodarowania przestrzennego 

obejmującego teren sołectwa Hucisko w Gminie Boronów.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu zagospodarowania przestrzennego 

obejmującego teren sołectwa Zumpy w Gminie Boronów.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu zagospodarowania przestrzennego 

obejmującego teren sołectwa Dębowa Góra w Gminie Boronów.  
11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu zagospodarowania przestrzennego 

obejmującego teren sołectwa Grojec w Gminie Boronów.  
12. Przedstawienie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Boronów za I 

półrocze 2012 roku.  
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Boronów na rok 2012.  
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2012-

2021.  
15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutów sołectw położonych na terenie 

Gminy Boronów.  
16. Podjęcie uchwały w sprawie podziału gminy Boronów na okręgi wyborcze, ustalenia 

ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu.  
17. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych dworców, 

których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Boronów oraz warunków 
i zasad korzystania z tych przystanków.  

18. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. 
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19. Interpelacje i zapytania radnych. 
20. Wolne głosy i wnioski. 
21. Sprawy różne. 
22. Zakończenie sesji. 
 

Ad. 3 
Rada Gminy nie wniosła uwag do protokołu nr 7/XXIII/2012 z sesji z dnia 10 lipca, przyjęła 
protokół 11 głosami za oraz 1 głosem wstrzymującym się.  
 
Ad. 4 
Rada Gminy nie wniosła uwag do protokołu nr 8/XXIV/2012 z sesji z dnia 16 sierpnia, 
przyjęła protokół 11 głosami za oraz 1 głosem wstrzymującym się.  
 
Ad. 5 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w okresie międzysesyjnym odbyły się 
następujące posiedzenia komisji stałych: 
 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki: 20.08.2012r. oraz 31.08.2012r. 
 Komisja Rewizyjna: 24.08.2012r. 
 Wspólne posiedzenie komisji, dotyczące planów zagospodarowania przestrzennego: 

5.09.2012r.  
 Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych: 14.08.2012r. 
 Komisja Budżetu, Finansów, Inwentaryzacji i Rozwoju Gminy: 20.09.2012r.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej- Jolanta Sierańska przedstawiła w skrócie omawiane 
podczas Komisji zagadnienia. Głównie członkowie Komisji skupili się na sprawdzeniu 
przygotowania Zespołu Placówek Oświatowych do rozpoczęcia nowego roku szkolnego. 
Dokonano weryfikacji stanu technicznego szkoły, jak i przyległego placu zabaw. Ponadto 
Dyrektor ZPO Bożena Ledwoń przedstawiła informację z wykorzystania środków 
finansowych na remonty w budynku szkoły. Radna Jolanta Sierańska przyznaje, że 
informacja była bardzo satysfakcjonująca. Wiele prac wykonano metodą gospodarczą, przy 
bezpłatnej pomocy pracowników lub rodziców. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki- Witold Stawiarz 
zapoznał obecnych z tematami omawianymi podczas posiedzeń Komisji, której 
przewodniczy. 
Pierwsze posiedzenie Komisji odbyło się w placówce Gminnego Ośrodka Kultury i dotyczyło 
następujących spraw: 
- obchody 20-lecia naszej gminy, 
- działalność GOK w okresie jesiennym, 
- praca biblioteki, 
- Dożynki Gminne 2012 r.  
W sprawach różnych Komisja omawiała formy promocji naszej gminy. Należałoby 
przeznaczyć większe środki na cele promocyjne naszej gminy. Postarać się o wydrukowanie 
folderów, mapek promocyjnych oraz zakupić gadżety reklamowe.  
- Na Sesję Rady Gminy doszedł Radny Sławomir Badura- 
Drugie posiedzenie natomiast odbyło się w Zespole Placówek Oświatowych. Głównym 
powodem zwołania posiedzenia było sprawdzenie przygotowania ZPO do rozpoczęcia 
nowego roku szkolnego. Dyrektor ZPO Bożena Ledwoń oprowadziła członków Komisji po 
terenie szkoły oraz udzieliła wyczerpujących informacji na temat przygotowania technicznego 
oraz merytorycznego pracowników ZPO.  
W sprawach różnych poinformowała, że Pan Edward Hucz wykazał inicjatywę 
sponsorowania nauki pływania dla wybranej klasy w nadchodzącym roku szkolnym.  
Radny Witold Stawiarz  zgłosił Wójtowi problem z nieszczelnym daszkiem przy wyjściu na 
plac zabaw. Ściekająca woda zalewa elewację.  
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Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Irena Czernecka zapoznała 
obecnych z przebiegiem posiedzenia Komisji. Członkowie Komisji zajęli się formułowaniem 
wniosków do budżetu na rok 2013. Ponadto omawiano trudną sytuację niektórych 
mieszkańców naszej gminy, zwłaszcza w okresie jesienno-zimowym. GOPS zajmuje się 
osobami w trudnej sytuacji, jak również przyznawaniem i wypłatą zasiłków i świadczeń. 
Należy podkreślić, że dzięki staraniom Wójta Gminy podpisano porozumienie z Urzędem 
Skarbowym oraz ZUS, na mocy którego mieszkańcy nie muszą wyjeżdżać do Lublińca po 
zaświadczenia, są one wysyłane bezpośrednio do Urzędu Gminy.  
Radna Irena Czernecka podała obecnym numer telefonu do NZOZ Pogotowie Ratunkowe 
„SAWMED” w Lublińcu - 604751999, gdzie udzielana jest nocna i świąteczna pomoc 
medyczna.  
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że podczas wspólnego posiedzenia komisji 
radni szczegółowo omawiali uwagi wniesione do planów zagospodarowania przestrzennego 
oraz analizowali rozstrzygnięcia Wójta Gminy.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów, Inwentaryzacji i Rozwoju Gminy zabierze 
głos w punkcie dotyczącym przedstawienia wykonania budżetu za I półrocze.  
 
Ad. 6 
 Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z działalności między sesjami - informacja stanowi 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Radna Irena Brol zapytała o szacunkową kwotę planowaną na wydanie na konserwację 
i czyszczenie boiska. 
Wójt Gminy odpowiedział, że usługa czyszczenia wyniesie około 1300 zł, natomiast 1 kg 
granulatu do wypełnienia ok. 1,30 zł. Wójt dodał, że planuje zakupić nieco więcej granulatu 
niż potrzeba na obecną chwilę, aby w trakcie roku szkolnego móc uzupełniać ubytki.  
Radny Bogdan Hutsz zapytał na jakim etapie jest realizacja przepustu w Zumpach. 
Wójt Gminy odpowiedział, że dokonano zgłoszenia w Starostwie oraz wysłano zapytanie 
o cenę.  
 
Ad.7 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Czyż przypomniał obecnym procedurę 
postępowania w czasie opracowywania planów zagospodarowania przestrzennego gminy 
Boronów: 

- nabór i rozpatrywanie wniosków mieszkańców i instytucji,  
- przedstawienie koncepcji wstępnej,  
- wyłożenie planu do wglądu w Urzędzie Gminy w okresie 4.06 do 4.07.2012,  
- zgłaszanie uwag mieszkańców do projektu planów, 
- publiczna debata w dniu 27.06.2012 w sali GOK,  
- rozpatrzenie i rozstrzygnięcie uwag przez Wójta w konsultacji z firmą, 
- rozstrzygnięcie uwag nieuwzględnionych przez Wójta w czasie sesji Rady,  
- uchwalenie planów przez Radę Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował radnych, że ze względów ekologicznych 
projekty uchwał planów przestrzennych wraz z załącznikami zostały przygotowane na płytach 
dvd, które radni otrzymali tydzień  przed sesją. Ponadto wraz z pozostałymi materiałami 
otrzymali w formie drukowanej rozstrzygnięcia Wójta Gminy z nieuwzględnionymi 
uwagami, które będą podlegać głosowaniu radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował tryb głosowania w punktach 7-11. Poprosił 
projektanta firmy NOVA pana Sławomira Tronta o pokazanie na mapie terenów będących 
przedmiotem uwag, następnie o krótkie uzasadnienie rozstrzygnięcia Wójta.  



4 

Ponadto zgłosił wniosek formalny, zgodny z § 36, ust.1, pkt 10 o głosowanie bez dyskusji, 
Uwagi do planów były szczegółowo rozpatrywane na Wspólnym Posiedzeniu Komisji.  
Rada Gminy 13 głosami za (jednogłośnie) przyjęła wniosek formalny zgłoszony przez 
Przewodniczącego Rady Gminy.  
Radca Prawny Mirosława Sulewska wniosła uwagę do zapisu w podstawie prawnej każdej 
z podejmowanych w punktach 7-11 uchwał. Powinno być: (j.t. Dz.U. 2012, poz. 647). 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że po przegłosowaniu poszczególnych uwag 
Wójta Gminy, radni przegłosują uchwały w całości.  
Radni przystąpili do głosowania nad rozstrzygnięciami Wójta Gminy nie uwzględniającymi 
uwag mieszkańców wniesionych do planu zagospodarowania przestrzennego dla 
miejscowości Boronów w gminie Boronów.  
Po krótkim omówieniu przez projektanta wniesionej uwagi oraz pokazaniu na mapie, 
Przewodniczący Rady Gminy zadawał radnym pytania: „Kto z państwa jest za przyjęciem 
rozstrzygnięcia Wójta nie uwzględniającym uwagi ?”. 
Należy zwrócić uwagę, że w kilku przypadkach w zapisie rozstrzygnięcie Wójta jest na „tak” 
oraz na „nie”. To znaczy, że uwaga mieszkańca częściowo została rozstrzygnięta pozytywnie, 
bądź udało się wypracować kompromis. Nie została ona jednak przyjęta przez Wójta 
w dokładnym sformułowaniu mieszkańca, stąd taką uwagę należy rozpatrywać jako 
rozstrzygniętą na „nie”.  
Głosowanie Rady Gminy dla poszczególnych uwag przedstawia się następująco:  
 
 

Numer uwagi Rozłożenie głosów Rady Gminy w Boronowie 
Uwaga nr 3 12 głosów za 

1 głos wstrzymujący 
Uwaga nr 4 13 głosów za 
Uwaga nr 5 12 głosów za 

1 głos wstrzymujący 
Uwaga nr 6 11 głosów za 

2 głosy wstrzymujące 
Uwaga nr 7 12 głosów za 

1 głos wstrzymujący 
Uwaga nr 8.1 13 głosów za 
Uwaga nr 10 13 głosów za 
Uwaga nr 13 11 głosów za  

2 głosy wstrzymujące 
Uwaga nr 14 11 głosów za 

2 głosy wstrzymujące 
Uwaga nr 16.1 12 głosów za 

1 głos wstrzymujący 
Uwaga nr 16.2 12 głosów za 

1 wstrzymujący 
Uwaga nr 17 13 głosów za 
Uwaga nr 18.1 12 głosów za 

1 wstrzymujący 
Uwaga nr 18.2 12 głosów za 

1 głos wstrzymujący 
Uwaga nr 19 13 głosów za 
Uwaga nr 21 13 głosów za 
Uwaga nr 22.2 13 głosów za 
Uwaga nr 22.3 12 głosów za 
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1 głos wstrzymujący 
Uwaga nr 24 13 głosów za 
Uwaga nr 25 13 głosów za 
Uwaga nr 26 13 głosów za 
Uwaga nr 28.1 12 głosów za 

1 głos przeciw 
Uwaga nr 28.2 13 głosów za  
Uwaga nr 30.1 13 głosów za 
Uwaga nr 30.2 13 głosów za 
 

Rada Gminy 13 głosami za (jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr 58/XXV/2012 w sprawie 
uchwalenia planu zagospodarowania przestrzennego obejmującego teren miejscowości 
Boronów w Gminie Boronów.  
 

Ad. 8 
 
Radni przystąpili do głosowania nad rozstrzygnięciami Wójta Gminy odnośnie uwag 
wniesionych do planów zagospodarowania przestrzennego dla sołectwa Hucisko w gminie 
Boronów.  
Głosowanie Rady Gminy dla poszczególnych uwag przedstawia się następująco:  
 

Numer uwagi Rozłożenie głosów Rady Gminy w Boronowie 
Uwaga nr 1 13 głosów za 
Uwaga nr 2 13 głosów za 
Uwaga nr 3 13 głosów za 
 
 
Rada Gminy 13 głosami za (jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr 59/XXV/2012 w sprawie 
uchwalenia planu zagospodarowania przestrzennego obejmującego teren sołectwa Hucisko 
w Gminie Boronów. 

Ad. 9 

Radni przystąpili do głosowania nad rozstrzygnięciami Wójta Gminy odnośnie uwag 
wniesionych do planów zagospodarowania przestrzennego dla sołectwa Zumpy w Gminie 
Boronów.  
Głosowanie Rady Gminy dla poszczególnych uwag przedstawia się następująco:  
 

Numer uwagi Rozłożenie głosów Rady Gminy 
w Boronowie 

Uwaga nr 1.1 13 głosów za 
Uwaga nr 1.2 13 głosów za 
Uwaga nr 2.2 13 głosów za 
Uwaga nr 3.1 13 głosów za 
Uwaga nr 3.2 13 głosów za 
Uwaga nr 4.1 13 głosów za 
 
Rada Gminy 13 głosami za (jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr 60/XXV/2012 w sprawie 
uchwalenia planu zagospodarowania przestrzennego obejmującego teren sołectwa Zumpy 
w Gminie Boronów. 
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Ad. 10 

Radni przystąpili do głosowania nad rozstrzygnięciami Wójta Gminy odnośnie uwag 
wniesionych do planów zagospodarowania przestrzennego dla sołectwa Dębowa Góra 
w Gminie Boronów.  
Głosowanie Rady Gminy dla poszczególnych uwag przedstawia się następująco:  
 

Numer uwagi Rozłożenie głosów Rady Gminy 
w Boronowie 

Uwaga nr 1 13 głosów za 

 

Rada Gminy 13 głosami za (jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr 61/XXV/2012 w sprawie 
uchwalenia planu zagospodarowania przestrzennego obejmującego teren sołectwa Dębowa 
Góra w Gminie Boronów. 

Ad. 11 

Radni przystąpili do głosowania nad rozstrzygnięciami Wójta Gminy odnośnie uwag 
wniesionych do planów zagospodarowania przestrzennego dla sołectwa Grojec w Gminie 
Boronów.  
Głosowanie Rady Gminy dla poszczególnych uwag przedstawia się następująco:  
 

Numer uwagi Rozłożenie głosów Rady Gminy 
w Boronowie 

Uwaga nr 1 12 głosów za 
1 głos wstrzymujący 

 
 

Rada Gminy 13 głosami za (jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr 62/XXV/2012 w sprawie 
uchwalenia planu zagospodarowania przestrzennego obejmującego teren sołectwa Grojec 
w Gminie Boronów. 
 
Ad. 12 
 
Skarbnik Gminy Małgorzata Cyl poinformowała, że do 31 sierpnia Wójt zgodnie 
z terminem ustawowym przekazuje Radzie Gminy materiały dotyczące wykonania budżetu za 
I półrocze 2012 roku, informację o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej i 
realizację przedsięwzięć wieloletnich oraz informację o przebiegu wykonania planów 
finansowych GOK. 12 września wpłynęła pozytywna opinia Regionalnej Izby 
Obrachunkowej na temat przedłożonych informacji. Dochody zostały wykonane w kwocie 
8 087 957,93, tj. w 60,2%. Analizując realizację dochodów należy zauważyć, że ich przebieg 
nie budzi większych zastrzeżeń. Wydatki zostały wykonane w wysokości 5 089 397,37 zł, tj. 
w 41,7% planu, przy czym wydatki bieżące zrealizowano w wysokości 51%, a inwestycje 
w wysokości 19,1% (większość inwestycji będzie zrealizowana jesienią). Zadłużenie gminy 
na I półrocze to 2 125 160,98. Jest to zadłużenie z tytułu pożyczek na inwestycje oraz 
program ograniczenia niskiej emisji. Na lokatach terminowych gmina na dzień 30 czerwca 
2012 posiadała kwotę 2 400 000, a na rachunku bieżącym 407 517,43 zł.  
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Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów, Inwentaryzacji i Rozwoju Gminy Irena Brol 
poinformowała, że dnia 20.09.2012 odbyło się posiedzenie komisji, na którym omawiano 
sprawozdanie z wykonania budżetu. Członkowie komisji zaobserwowali znaczny wzrost 
wydatków i dochodów w porównaniu z ubiegłym rokiem. Pozyskano również znaczne środki 
zewnętrzne, a realizowane inwestycje nie są zagrożone. Członkowie komisji nie zgłosili 
żadnych uwag do wykonania budżetu. Komisja zajmowała się ponadto formułowaniem 
wniosków do budżetu na rok 2012 oraz omawiała realizowane i zaplanowane inwestycje. 
Odnośnie środków zaplanowanych w tym roku na realizację parkingu przy cmentarzu, zostały 
przesunięte na przyszły rok kalendarzowy, gdyż w chwili obecnej nie ma porozumienia 
z Kurią w sprawie zagospodarowania tego terenu i podpisania stosownej umowy.  

Radny Henryk Myrcik nawiązując do tematu parkingu zapytał, czy jest szansa na realizację 
tego parkingu oraz przyległego parku. Czy jakieś decyzje w tej sprawie zapadną do końca 
roku.  

Wójt Gminy Rufin Majchrzyk odpowiedział, że zadanie to jest duże i kosztowne i jeżeli 
dojdzie do realizacji, będzie ona odbywała się etapami. Najpierw nastąpi budowa parkingu 
wraz z odwodnieniem. Jednakże nie można rozpocząć żadnych prac bez odpowiedniej 
umowy, który pozwoliłaby gminie bezpiecznie inwestować na terenie, który nie jest jej 
własnością. Gmina ze swojej strony, nie doczekawszy się odzewu ze strony Kurii po 
spotkaniu w miesiącu czerwcu przygotowała własny projekt umowy, który chciałaby 
z proboszczem naszej parafii przedyskutować. Wójt Gminy ma nadzieję posiadać jakieś 
wiążące informacje do końca roku. W budżecie gminy na rok 2013 środki na 
zagospodarowanie terenu przy cmentarzu będą zaplanowane. Jeżeli natomiast nie dojdzie do 
podpisania satysfakcjonującej obie strony umowy, środki będą przesunięte na inny cel.  

Radny Krystian Jaksik zapytał na jaki okres czasu umowa taka miałaby być podpisana. 

Wójt Gminy odpowiedział, że minimum to 30, 40 lat. Taka inwestycja musi się 
zamortyzować. RIO kontroluje umowy i krótszy okres czasu nie wchodzi w  rachubę.  

Radny Bogdan Hutsz wyraził zdanie, że problematycznym zapisem umowy może być 
czasookres i podsunął, że należałoby poszukać rozwiązań w istniejących umowach innych 
podmiotów inwestujących na terenach kościelnych.  

Radca Prawny Mirosława Sulewska wypowiedziała się, że kluczem w tej sprawie jest 
prawo własności terenu, który w dużej części nie należy do gminy. Potwierdziła, że umowa 
jest przygotowana, gmina wykazuje chęć porozumienia w tej sprawie, oczekuje się teraz 
inicjatywy drugiej strony.  

Radny Lesław Podolski poinformował, że podczas spotkania w Kurii, w którym 
uczestniczył,  Kanclerz Bernard Koj zapewnił, że w ciągu tygodnia zostanie przesłana do 
Urzędu Gminy w Boronowie propozycja umowy. Ponieważ umowy takiej gmina nie 
otrzymała, przygotowała własny projekt.  

Wójt Gminy dodał, że na pytanie zadane kanclerzowi, czy teren przy cmentarzu można 
wykupić, bądź przejąć w wieczyste użytkowanie uzyskał odpowiedź negatywną. 

Radny Krystian Jaksik zapytał jak długo trwa amortyzacja takiej inwestycji. 
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Skarbnik Gminy Małgorzata Cyl odpowiedziała, że zależy to od wartości i rodzaju 
inwestycji.  

Ad. 13 
 
Skarbnik Gminy Małgorzata Cyl wyjaśniła, że w § 1 uchwały zwiększamy kwotę po 
stronie dochodów o kwotę 5 351,21, tj. o zwrot 20% środków z wykonania funduszu 
sołeckiego za 2011 r. i środki te po stronie wydatków przeznaczamy na wydatki związane 
z zakupem energii elektrycznej potrzebnej do oświetlenia ulic. Zwiększamy również o kwotę 
4214 zł środki po stronie dochodów i wydatków. Są to dodatkowe środki na realizację przez 
ZPO programu finansowanego z Unii Europejskiej p.n. „ Najważniejsze są dzieci” 
realizowanego od roku 2011 do czerwca 2013. W § 3 przenosimy kwotę 4000 zł z działu 700, 
a konkretnie  z zadania inwestycyjnego „Zagospodarowanie terenu przy ulicy Wolności 
i Wojska Polskiego” i przeznaczamy tę kwotę w dziale 010 na zakup pompy na 
przepompownię, jest to zakup inwestycyjny.  
 
Rada Gminy 13 głosami za (jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr 63/XXV/2012 w sprawie 
zmian budżetu gminy Boronów na 2012 rok.  
 
Ad. 14 
 
Skarbnik Gminy poinformowała, że projekt uchwały dotyczący zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej na lata 2012-2021 jest konsekwencją uchwały budżetowej podjętej 
w poprzednim punkcie oraz zarządzeń Wójta z okresu międzysesyjnego.  
 
Rada Gminy 13 głosami za (jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr 64/XXV/2012 w sprawie 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2012-2021.  
 
Ad. 15 
 
Przewodniczący Rady Gminy przypomniał obecnym, że postanowiono opracować nowe 
statuty dla sołectw naszej gminy. Po przygotowaniu wstępnego projektu odbyło się spotkanie 
z Sołtyskami oraz przeprowadzono konsultacje społeczne. Powołana Komisja Statutowa 
zajęła się rozpatrzeniem uwag, które wpłynęły podczas konsultacji, a Pani Mecenas 
Mirosława Sulewska dokonała drobnych poprawek polegających na nie powielaniu zapisów 
wyższych instancji.  
Radny Krystian Jaksik wniósł  uwagę do treści statutów, mianowicie w par. 17, ust. 2: „W 
szczególności do zadań Sołtysa należy”, w punkcie 13: „uczestnictwo w sesjach Rady Gminy 
Boronów”. Radny uznał, że niesłuszne jest nakładanie takiego obowiązku na Sołtysa, który za 
uczestnictwo w posiedzeniu sesji nie otrzymuje diety. 
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że tego zapisu nie należy rozumieć jako obowiązku, 
a raczej jako zadanie.  
Radny Lesław Podolski zabrał głos stwierdzając, że punkt ten stanowi rozwinięcie punktu 
dotyczącego reprezentowania przez sołtysów sołectwa na zewnątrz.  
Radca Prawny Mirosława Sulewska wyjaśniła, że jeżeli byłyby dokonywane jakieś zmiany 
w treści statutów, należałoby ponownie przeprowadzić konsultacje społeczne. Tym samym 
przeredagowanie oznaczałoby wycofanie tego punkty z porządku obrad.  
Sołtys sołectwa Hucisko-Pani Gertruda Kałdonek nie czekając na udzielenie głosu przez 
Przewodniczącego Rady Gminy oznajmiła, że propozycja Radnego Krystiana Jaksika jest 
niezgodna z ustawą o samorządzie, w której to widnieje, iż przewodniczący Rady Gminy ma 
obowiązek zawiadamiać sołtysa o zwołaniu sesji Rady Gminy.  
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Przewodniczący Rady Gminy przerwał Pani Sołtys stwierdzając, że w przypadku zabierania 
głosu przez mieszkańców wyczerpano wszelkie możliwości. Jak wspomniał wcześniej odbyło 
się spotkanie z Sołtyskami oraz konsultacje społeczne. W tym punkcie głos mogą zabierać 
Radni. Mieszkańcy i goście będą mieli możliwość wypowiedzenia się w punkcie: Sprawy 
Różne.  
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za wykreśleniem punktu 13, w ust. 
2 par. 17. 
Rada Gminy 1 głosem za, 10 głosami przeciw oraz 1 głosem wstrzymującym się odrzuciła 
propozycję wykreślenia punktu 13 ust. 2, par.17 z treści statutów sołectw.  
Rada Gminy 13 głosami za (jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr 65/XXV/2012 w sprawie 
uchwalenia statutów sołectw położonych na terenie gminy Boronów.  
 
Ad. 16 
 
Wójt Gminy Boronów wyjaśnił, iż projekt uchwały był konsultowany z Komisarzem 
Wyborczym. Norma przedstawicielska - 225 to liczba mieszkańców dzielona przez ilość 
okręgów. Niektóre dłuższe ulice zostały podzielone, np. ul. 3 Maja, ale objęte sąsiednimi 
okręgami.  
Radny Lesław Podolski zapytał, czy poprzez liczbę mieszkańców należy rozumieć osoby 
zamieszkujące naszą gminę, czy uprawnione do głosowania. 
Wójt Gminy odpowiedział, że wszystkie osoby zameldowane. 
Przewodniczący Rady Gminy dodał, że osoby niekoniecznie zameldowane, ale wpisane na 
listę wyborców.  
Radna Aniela Frania opuściła salę obrad.  
Rada Gminy 12 głosami za (jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr 66/XXV/2012 w sprawie 
podziału gminy Boronów na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz 
liczby radnych wybieranych w każdym okręgu.  
Radna Aniela Frania wróciła na posiedzenie sesji.  
Ad. 17 
 
Radca Prawny Mirosława Sulewska wyjaśniła, że dokonano nowelizacji przepisów, które 
wprowadzają na gminę obowiązek usankcjonowania sieci przystanków na terenie Gminy oraz 
zasad korzystania.  
 
Rada Gminy 13 głosami za (jednogłośnie) podjęła uchwałę NR 67/XXV/2012 w sprawie 
określenia przystanków komunikacyjnych dworców, których właścicielem lub 
zarządzającym jest Gmina Boronów oraz warunków korzystania z tych przystanków.  
 
Ad. 18 
 
Wójt Gminy odpowiedział na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji Rady Gminy. 
- Radna Irena Brol wyraziła wtedy prośbę o udoskonalenie gminnej strony internetowej. 
Wójt Gminy rozmawiał z informatykiem, który już poczynił starania, aby strona internetowa 
była bardziej przejrzysta. 
- Odnośnie poruszanej sprawy umieszczenia w niewidocznym miejscu koszy na śmieci 
znajdujących się przy budynku Urzędu Gminy, Wójt Gminy zastanawiał się jak rozwiązać 
ten problem. Nie zdecydował jednak ostatecznie o lokalizacji. Można je umieścić na ul. 
3 Maja przy dębach. Być może rozwiązanie nadejdzie wraz z ustawą o utrzymaniu porządku 
w gminach.  
 
Ad. 19 
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Radny Sławomir Badura na prośbę mieszkańców zwrócił uwagę na niefortunne ustawienie 
znaku „Wjazd” przy nowopowstałym sklepie DINO w Boronowie. Znak ten zasłania 
widoczność na drogę pojazdom wyjeżdżającym z ulicy Szkolnej. Radny prosi Wójta 
o interwencję w tej sprawie.  
Radna Aniela Frania uważa, że w celu zapewnienia bezpieczeństwa dobrze byłoby 
wyznaczyć przejście dla pieszych przy sklepie DINO.  
Wójt Gminy odpowiedział, że będzie wnioskował w tej sprawie. Sam decyzji takiej nie może 
podjąć, gdyż droga nie jest gminna.  
Radny Bogdan Hutsz natomiast wnioskuje o zamontowanie lustra przy wyjeździe z ulicy 
Nowej, ponieważ nie widać dobrze drogi. 
Wójt Gminy odpowiedział, że w tym miejscu znajduje się znak STOP.  
Radny Witold Stawiarz zapytał, czy są jakieś informacje odnośnie wprowadzenia ustawy 
o utrzymaniu porządku.  
Wójt Gminy odpowiedział, że Rada Gminy będzie decydować o stawkach za wywożenie 
nieczystości oraz trybie dotyczącym wywozu. W związku z tym do końca roku należy podjąć 
kilka uchwał w tym temacie. Proponuje, aby na posiedzeniu komisji omówić projekty uchwał. 
Wójt Gminy zapowiada, że prawdopodobnie opłata będzie pobierana miesięcznie od 
mieszkańca i będzie kształtować się w granicach 8, 9 zł miesięcznie od osoby. Na przełomie 
października i listopada powinna być wstępna kalkulacja. Funkcjonowanie nowego systemu 
pobierania opłat za śmieci będzie wdrożone od 1 lipca roku 2013.  
Radny Antoni Stroba zapytał Wójta, jakie są planowane działania w związku z utrzymaniem 
stawów w Hucisku. 
Wójt Gminy odpowiedział, że planowane jest oczyszczenie oraz zasypanie małego stawu, ale 
na razie nie ma na to funduszy.  
Przewodniczący Rady Gminy popiera pomysł zasypania stawu jeszcze w tym roku, aby do 
przyszłego roku ziemia się uleżała i można było korzystać z terenu rekreacyjnego w Hucisku.  
Radny Antoni Stroba wnioskował również o ustawienie lustra przy budynku P. Myrcika 
w Hucisku w celu lepszej widoczności drogi. 
Wójt Gminy odpowiedział, że nie ma tam skrzyżowania, ale jest to droga gminna i można się 
nad tym zastanowić. 
Radny Henryk Myrcik powrócił do tematu „ustawy śmieciowej”. Zastanawia się w jaki 
sposób opłaty będą pobierane od „przyjezdnych” właścicieli domków letniskowych. Osoby te 
twierdzą, że śmieci wywożą ze sobą. Czy istnieje możliwość rozbicia opłat dla stałych 
mieszkańców oraz „przyjezdnych”. 
Wójt Gminy Rufin Majchrzyk odpowiedział, że raczej nie będzie takiej możliwości. 
Ewentualnie opłaty od letników będą pobierane od kosza.  
Radny Bogdan Hutsz zauważył, że stawki pobierane od osoby za wywóz śmieci mogą być 
problematyczne w przypadku rodzin wielodzietnych.  
Radna Irena Brol poprosiła Wójta o wcześniejszą informację dotyczącą wywozu odpadów 
wielkogabarytowych. Poinformowała ponadto, że pojawiło się dzikie wysypisko śmieci 
w pobliżu Huciska. 
Wójt Gminy odpowiedział, że informacja o wywozie pojawia się na tablicach ogłoszeń i jest 
ogłaszana przez Proboszcza naszej parafii. Nie jest wskazane jednak rozgłaszanie z dużym 
wyprzedzeniem o planowanej akcji, gdyż wtedy śmieci są przywożone z sąsiednich gmin, 
a za cudze odpady gmina nie będzie ponosiła kosztów. W przyszłości Wójt planuje inne 
rozwiązanie. Samochód będzie odpady zabierał bezpośrednio spod posesji mieszkańców. 
Odnośnie dzikiego wysypiska, śmieci pojawiły się wiosną, trzeba poszukać właściciela 
działki, na której się znajdują. 
Radny Lesław Podolski opuścił Sesję Rady Gminy.  
Radny Krystian Jaksik zapytał Wójta Gmina, czy istniałaby możliwość zwiększenia dotacji 
na remont i renowację ołtarza naszej parafii.  
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Wójt Gminy odpowiedział, że tak jak już wcześniej było wyjaśniane na poprzednich sesjach 
nie ma takiej możliwości ze względów proceduralnych. Można zwiększyć dotację 
przyznawaną na kolejny rok lub uruchomić kolejną, w przypadku nagłej sytuacji.  
Radny Witold Stawiarz zapytał o podejmowane działania w związku z projektem nowej 
oczyszczalni ścieków. 
Wójt Gminy odpowiedział, że umowa jest podpisana i czeka na mapy do celów 
projektowych, co może potrwać około 3 miesięcy. 
Radna Jolanta Sierańska zapytała o termin otwarcia drogi do Koszęcina po remoncie 
nawierzchni.  
Wójt Gminy odpowiedział, że z tego co mu wiadomo, zgodnie z umową termin zakończenia 
robót przypada na  koniec października, ale przewiduje poślizg około 2, 3 tygodni. 
Radny Henryk Ledwoń zapytał, czy planuje się odnowienie przejść dla pieszych.  
Wójt Gminy przypomniał, że były odświeżane wiosną.  
Radny Witold Stawiarz przypomniał, że na Wspólnym Posiedzeniu Komisji radny 
Sławomir Badura wspomniał o możliwości wyniknięcia problemu z połączeniami 
kolejowymi i zapytał, czy wiadomo coś w tej sprawie.  
Radny Sławomir Badura poinformował, że rozmowy w tej kwestii trwają, ale sytuacja nie 
wygląda tragicznie. Będzie prawdopodobnie połączenie Tarnowskie Góry-Krzepice, tylko nie 
wiadomo jeszcze w jakich częstotliwościach, czy 4 tam-powrót, czy 6. Przewozy będą 
przejęte przez Koleje Śląskie.  
 
Ad. 20 
 
Wolne głosy i wnioski zostały wyczerpane w poprzednim punkcie.  
 
Ad. 21  
 
Sołtys Huciska Gertruda Kałdonek wyraziła swoje rozgoryczenie faktem, że odniosła 
wrażenie, że radni chcą odsunąć sołtysów od uczestniczenia w sesjach Rady Gminy. Ponadto 
sołtysi nie mogą zabrać głosu na sesji i są uzależnieni od decyzji radnych. Nie rozumie 
dlaczego po wniesionych uwagach do statutów nie było rozmów z sołtysami. 
 
Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że w przypadku tworzenia projektu uchwały 
ustanowienia nowych statutów sołectw sołtysi byli poproszeni na rozmowę i spora część 
uwag wniesionych podczas tego spotkania została ujęta w projekcie. Natomiast podczas 
konsultacji wpłynęły uwagi do projektu, również Pani Sołtys Kałdonek. Nie wszystkie muszą 
być pozytywnie zaopiniowane i wprowadzone do projektu. W tym celu została powołana 
komisja, która rozpatrywała zasadność wniesionych uwag.  
 
Wójt Gminy Rufin Majchrzyk poinformował, że otrzymał pismo z ZOZ-u w Lublińcu 
w sprawie wsparcia finansowego lub rzeczowego jednostki. Ponadto była u Wójta z wizytą 
dyrektor placówki, aby osobiście prosić o pomoc. Wójt skonsultuje się  pozostałymi gminami 
naszego powiatu, czy zamierzają wesprzeć finansowo Zespół Opieki Zdrowotnej. Jeżeli nasza 
gmina zdecyduje się na wsparcie, trzeba będzie zaplanować odpowiednią kwotę w budżecie.  
 
Wójt Gminy wspomniał również, że gościł delegację firmy „COMBAT”, która 
zaproponowała przyłączenie się do programu „Razem bezpiecznej”. Program ten obejmuje 
trzy obszary bezpieczeństwa, np. monitoring gminy. Pula przeznaczona na realizację 
programu w województwie to ok. 1 mln złotych, z czego gmina musi wnieść koszt własny 
w wysokości 20%.  
Radny Sławomir Badura zaproponował, że temat może być omówiony na spotkaniu 
Komisji Bezpieczeństwa, która wkrótce ma posiedzenie.  
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Kolejna sprawą, którą Wójt Gminy podzielił się z obecnymi dotyczy wydzielenia terenu, np. 
przy stawach w Hucisku dla turystyki karawaningowej. Na spotkaniu u Wójta Gminy byli 
przedstawiciele turystyki karawaningowej, którzy byliby zainteresowani zatrzymywaniem się 
w naszej Gminie. W tym celu należałoby zastanowić się nad wytyczeniem, ogrodzeniem 
terenu, zapewnieniem małej infrastruktury (doprowadzenie prądu, wody).  
Radny Krystian Jaksik zapytał ile stanowisk miałoby zmieścić się na tym terenie. 
Wójt Gminy odpowiedział, że około 6, 8 stanowisk.  
Przewodniczący Rady Gminy uznał, że propozycja jest godna zastanowienia się, a jej 
realizacja przyczyniłaby się do rozwoju turystyki w naszej gminie.  
Radny Henryk Myrcik zwraca uwagę na fakt przeanalizowania opłacalności takiej 
inwestycji. Czy gmina nie poniesie zbyt dużych kosztów w związku z realizacją takiego 
pomysłu.  
Radny Witold Stawiarz nawiązując do tematu turystyki bardzo pochwala artykuł 
w  ostatnim „Dzienniku Zachodnim”, w którym Wójt Gminy udziela wywiad o walorach 
turystycznych i nie tylko naszej gminy. Według niego takie działania bardzo pozytywnie 
wpływają na promocję naszej gminy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował obecnych, że do rady Gminy wpłynęły dwa 
pisma: 
- z dnia 29 sierpnia 2012 ze Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego w Katowicach  
Radna Irena Brol odczytała treść pisma, w którym to stwierdza się, iż zgodnie z otrzymaną 
dokumentacją „brak jest podstaw do stwierdzenia, iż radni: Pan Edward Czyż, Pan Marian 
Ślęzok i Pan Witold Stawiarz naruszyli przepis art. 24f ust.1 ustawy o samorządzie 
gminnym”.  
- z dnia 6 września 2012 od Państwa Chmielowskich w sprawie ustawienia ekranów 
dźwiękochłonnych wyciszających pracę oczyszczalni.  
 
Ad. 22 
 
Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za przybycie i zamknął XXV sesję Rady 
Gminy w Boronowie. 
 
  
        Przewodniczący Rady Gminy 
         Edward Czyż  
 
 
 
 
 
Sporządziła: mgr Ewa Stefanik  
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